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خبر

در باب چرایی حق یک اعتراض مدنی؛
چرا نباید حاکمیت
اعتراضات را بشنود

در دو جستار پیشین که در 
شمارگان قبلی درج شد به 
اقامه ادله برای حق اعتراض 
مدنی و قانونمند و فرقش با 
آشوب های کور پرداختیم و 
امروز می خواهیم به چرایی 
و  مدنی  اعتراض  یک  حق 
چیستی و تا حدی چگونگی 
برخورد حاکمیت با آن بپردازیم. واضح است که برای 
اعتراض همیشه بسترهای زیادی مهیاست که نسبت 
به طبقات مختلف اجتماعی و اقتصادی جامعه با هم 
متفاوت اند و صدالبته بسیاری اوقات هم مورد دستبرد 
نیروهای معاند ملک و ملت  قرار می گیرد و به شکلی 
تسلیحاتی از آن علیه خودمان استفاده می شود. بدترین 
اشتباه ما چه در غالب ملت و چه درغالب حاکمیت این 
است که بخاطر این سوء استفاده ی دشمن و استفاده 
ی تسلیحاتی معاندین در »لاک دفاعی« محافظه کاری 

برویم و حق اعتراض مدنی و قانونی را بر مردم ببندیم.
توجه داشته باشیم که در چنین هنگامه ای دو گروه از 

این موقعیتی ما که گرفته ایم سوء استفاده می کنند.
اول: دشمنان و معاندین ملک و ملت که در این خفقان 
»همان گسل های فعال شده و صداهای اعتراضی که 
خودشان مدیریت می کنند و صداهای برون داد از آن  
با  و  زنند  و صدای ملت جا می  عنوان خواست  به  را 
جوسازی و پروپاگاندای رسانه ای برای آن مشروعیت 
می تراشند و در پس موقعیت دفاعی ملت و حاکمیت 
در باب اعتراضات« دعوتشان برای هنجار شکنی و اشوب 
خریداران بیشتری  پیدا می کند چرا که راه اعتراض 
مدنی را بسته نشان می دهند و چاره را در شورش و 

آشوب آدرس می دهند.
و  ناکسان  و  دزدان  و  مفسدین  و  خواران  رانت  دوم: 
همانهایی که دلیل اصلی بدبختیهای واقعی اجتماعی و 
اقتصادی هستند و در پشت مقدسات و آرمانهای نظام 
استتار کرده اند و هر گونه اعتراض واقعی مدنی باعث 

کشف عورت این جماعت سفله خواهد شد.
اینها حتی از گروه اول هم بیشتر به دنبال به آشوب 
کشیدن کشور هستند . همان اشوبهایی که برای مهار 
ان »بهترین فرزندان این سرزمین باید خونشان بر زمین 
سرد ریخته شود تا این جانوران فاسد در لانه های گرم 

خود شادمانی و شادخواری کنند. 
پس حاکمیت و ملت باید همیشه از یک اعتراض مدنی 
قانونمند و عقلانی حول محور یک خواست واقعی که 
مطالبات کف جامعه را میراث داری می کند استقبال 
از  است  فرض  که  نبندد  آن  بر  را  راه  تنها  نه  و  کند 
نهادهای انتظامی برای پاسداری از آن استفاده کند تا 

دست نااهلان برای سوء استفاده از آن بسته شود.
بگذرید مصداقی عرض کنم.

نمایش  یک  تپه  هفت  کارگران  تحصن  جریان  در 
نسبتاخوب از اعتراض مدنی و به حق که مطالبات کف 

جامعه کارگری را مطالبه می کرد دیدیم.
 با اینکه معاندین و عیادی انها چه در غالب افراد و چه 
در غالب رسانه ای سعی در رادیکالیزه کردن و تسلیحاتی 
کردن آن داشتند هرگز این حرکت در این دام نیفتاد 
و در یک روند سالم »این اعتراض توانست با مدیریتی 
قابل قبول با کمترین هزینه تقریبا به تمام خواستهای 

خود برسد.
این مهم اتفاق نیفتاد به جز به دودلیل:

از  درست  فهم  و  گران  مطالبه  درست  مدیریت  اول 
اعتراض و خط کشی آن با آشوب 

دوم رواداری حاکمیت در برخورد با یک مطالبه واقعی و 
پاسخ درست و تقریبا به موقع به آن 

در شمارگان بعدی این جستار را ادامه می دهیم.

سرمقاله

از مناسبت های دیگر، روز مادر است 
که به همین علت در تاریخ ما تعیین 
شده است و حقیقتا ما باید برای روز 
مادر بیش از این کار کنیم. مادران 
فرزندان  و  خانواده  خانه،  بر  خیلی 
حق دارند که امروز متاسفانه بخاطر 
تضعیف مبانی اخلاقی خانوادگی در 
بسیاری از نقاط دنیا، حقوق مادران 
ادا نمی شود و آنچه که خدا خواسته 
طبیعی  حق  و  خواهد  می  بشر  و 
شود.البته،  نمی  ادا  است  مادران 
می  احترام  مادران  به  جاها  خیلی 
از  بسیاری  در  متاسفانه،  ولی  شود 

جاها حقوق مادران نادیده انگاشته 
می شود.

ما باید این هدیه الهی را که در روحیه 
مادری در بشر گذاشته شده و آنهمه 
عاطفه و عشق و صمیمیتی که خداوند 
به انسانی به نام مادر می دهد بخاطر 
اینکه فرزندان خود را خوب بزرگ و 
بزرگ تر کند تا جامعه ای بالنده شود 
من فکر می کنم در انقلاب اسلامی ما 
و کشور اسلامی به این بهای زیاد داده 
نشده از واقعیات است که در زندگی 

می بینیم .
خطبه نماز جمعه.۳۱ تیر ۱۳۸۴.

 ولادت حضرت زهرا )س( و روز مادر
از دیدگاه آیت الله هاشمی رفسنجانی

و  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
توسعه منابع استانداری البرز گفت: 
تومان  تاکنون هزار و ۶۰۰ میلیارد 
موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  درقالب 

تولید البرز پرداخت شده است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی استانداری البرز، 
عباداله کامکار در جلسه ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید استان که  ظهر 
دولت  در سالن شهدای  یک شنبه 
استانداری البرز برگزار شد، افزود: در 

شرایط فعلی که گره گشایی و حل 
مشکلات واحدهای تولیدی به نفع 
اقتصاد و اشتغال کشور است، البرز 
به  تسهیلات  اعطای  در  همچنان 
بنگاه های اقتصادی دارای رتبه یک 

کشوری است.
کامکار در ادامه گفت: در این جلسه ۶ 
پرونده مربوطه به واحدهای تولیدی 
مورد بررسی قرارگرفت که 2 پرونده 
به کارگروه شورای ملی جهت بررسی 
ارسال شد و ۴ مورد در کارگروه به 

نتیجه رسید.

اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
شد  مصوب  افزود:  البرز  استانداری 
مدیران بانکها با تعامل بیشتر جهت 
تسهیل و رفع موانع ومشکلات تولید، 
تا  باشند  داشته  را  لازم  همراهی 
واحدهای تولیدی بتوانند به فعالیت 

خود ادامه دهند.
که  واحدها  برخی  در خصوص  وی 
پرونده مالیاتی به دلیل استقرار دفتر 
مرکزی آنها در تهران است، بیان کرد: 
براساس ماده ۱۱۰ قانون مالیاتی باید 
پرونده های مالیاتی کارخانه هایی که 

در استان مستقر و مشغول به فعالیت 
بتوان  تا  شود  داده  انتقال  هستند، 
جهت تسریع وحل مشکلات مالیاتی 

به این واحدها کمک کرد.
خصوص  در  پایان  در  کامکار 
تاکنون  گفت:  تسهیلات  تخصیص 
هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان درقالب 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید البرز 

پرداخت شده است.

عباداله کامکار خبر داد:
اعطای ۱۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار در قالب ستاد تسهیل

و رفع موانع تولید البرز

امنیتی  معاونت سیاسی،  سرپرست 
گفت:  البرز  استانداری  اجتماعی  و 
باور غلط جدا  القاء  برخی به دنبال 
بودن دولت از بدنه نظام هستند تا 
دولت را در مسیری دیگر قرار دهند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی استانداری البرز، 
سعید ناجی در بازدید از خبرگزاری 
جمهوری اسلامی استان البرز افزود: 
در حالی که این موضوع با ساختار 
نظام سیاسی مغایرت دارد و دولت 
داخل  مجموعه  بزرگترین  بعنوان 
لحاظ  به  که  است  اسلامی  نظام 
و  پذیری  انسانی، مسئولیت  نیروی 
پاسخگویی نسبت به سرنوشت مردم 

حساسیت دارد.
ناجی گفت: بنابراین رسانه ها از جمله 

باید  اسلامی  جمهوری  خبرگزاری 
جدی تر در این حوزه با اطلاع رسانی 
دقیق و شفاف وارد شده و مانع از کم 
در  دولت  عملکرد  دادن  جلوه  توان 

بخش های مختلف شوند.
وی تاکید کرد: باید کارکردها، قابلیت 
خبری  پوشش  با  ها  ظرفیت  و  ها 
مناسب و شفاف متبلور شود تا تلاش 
پیدا  نمود  نظام  و  دولت  کارگزاران 

کند.
رسانی  اطلاع  با  کنونی  شرایط  در 
تلاش  باید  شفاف  و  دقیق  هرچه 
کارگزاران دولت و نظام را برای توسعه 

هرچه بیشتر کشور بیان کرد.
وی یادآور شد: دولت از ارکان نظام 
با  است بطوریکه توفیق آن به جد 
سرنوشت کشور گره خورده و با درک 

نکردن صحیح این مساله به دولت 
تاخته می شود تا اقدامات را ضعیف 

جلوه دهند.
دادن  جلوه  ضعیف  گفت:  ناجی 
اقدامات دولت لطمه زدن به ساختار 
سیاسی نظام است که شورای اطلاع 
رسانی باید اقدامات تبیینی لازم را در 

این زمینه داشته باشد.
وی ادامه داد: حوزه های رسانه ای با 
انسجام هرچه بیشتر و توانمند کردن 
بخش اطلاع رسانی با درک شرایط و 
مقتضیات زمان نقش موثری را می 

توانند ایفاء کنند.
امنیتی  معاونت سیاسی،  سرپرست 
اظهار  البرز  استانداری  اجتماعی  و 
داشت: عملکرد موثر با توجه به منافع 
ملی در حوزه اطلاع رسانی سبب می 
شود تا دولت از این شرایط فعلی بهتر 

عبور کند.
وی تاکید کرد: انعکاس عملکردها باید 
به نحوی باشد که مردم تلاش های 
انجام شده در حوزه های مختلف را 
مشاهده کنند و همین امر امید را در 

جامعه تقویت می سازد.

سعید  ناجی:

برخی به دنبال القاء باور 
غلط جدا بودن دولت از 

بدنه نظام هستند

رضا تواضعی
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محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی
و  تحلیل گر بازارسرمایه

در سال ۱۳97 که با نگاه خردمندانه و آینده نگرانه ی 
مقام معظم رهبری )مدظله( به »سال حمایت از کالای 
و  کارگر  کار  است  قرار  است؛  گردیده  مُزین  ایرانی« 
سرمایه سرمایه دار ایرانی مورد حمایت قرار گیرد و این 
حمایت بدان معناست که مدیران واحدهای تولیدی 
مشکل  هرجا  و  باشند  داشته  پرُرنگی  نقش آفرینی 
و مانعی بر سر راه ایشان - به منظور ورود فعال در 

حمایت  از  داشت  وجود  جهانی-  و  داخلی  بازارهای 
موانع  این  رفع  برای  دولت  حاکمیتی  دستگاه های 
برخوردار باشند  و به تبع آن، اقتصادکشور با استفاده 
از مکانیزم های موفق، به سیستم تخصیص بهینه منابع 
بازگشته و رقابت سالم میان تولیدکنندگان داخلی به 
میدان مسابقه ای بدل گردد تا هرکس بهره ورتر عمل 

می کند، موفق تر باشد. 
اصل  ابلاغی  سیاست های  براساس  و  دیگر  سوی  از 
۴۴ قانون اساسی از سوی رهبر فرزانه و همچنین با 
به اصول مدیریتی و حاکمیتی مورد عمل در  توجه 
افزایش  منظور  به  یافته،  توسعه  کشورهای  تمامی 
رونق اقتصادی و همچنین تقویت قدرت رقابت پذیری 
اجرای  و  مدیریت  داخلی؛  تولیدکنندگان  و  صنایع 
به  می بایست  اقتصادی  و  تولیدی  بخش های  تمامی 
بخش خصوصی )نه خصولتی( سپرده شده و دولت تنها 
بعنوان سیاست گذار و ناظر، بطور موثر به ایفای نقش 
استراتژیک و مهم خود پرداخته و از نقش مجری و 

متصدی به سیاست گذار و ناظر بدل گردد.
و  تاکیدات  علیرغم  و  سال ۱۳9۶  اواخر  از  متاسفانه 
تذکرات موکد و مکرر رهبر معظم انقلاب اسلامی، به 

دلایل مختلفی همچون:
n  نقش آفرینی بسیار ضعیف دولت در برنامه ریزی و 

سیاست گذاری و از همه مهمتر نظارت
n  طمع بیش از حد دلالان و رانت خواران در حداکثر 
بازارهای  در  ایجادشده  گل آلود  آب  از  استفاده  سوء 
مختلف پولی و سرمایه ای به دلیل حضور بسیار ضعیف 

سازمان های نظارتی در این بازارها
n  و از همه مهمتر، ضعف شدید فرهنگ عمومی در 
داشتن عکس العمل مناسب در زمان وقوع جنگ ها و 
بحران های اقتصادی و مبارزه با منفعت طلبان از طریق 
به  گفتن  »نه  و  کالاها«  نیاز  حد  از  بیش  »نخریدن 
گرانی های غیرمنطقی و سودجویانه ی ایجاد شده توسط 

عوامل نفوذی دشمن در کشور«
تکان های پُرآسیبی به بازارهای پولی و سرمایه ای نظیر: 

ارز، سکه، مسکن و ... و همچنین تأمین مایحتاج ضروری 
و خوراک مردم و برخی مسایل اقتصادی در کشور وارد 
گردید و موجب شد تا این نوسانات شدید، اقتصاد کشور 
را – حتی پیش از عهدشکنی آمریکا برای خروج رسمی 
علیه  ناعادلانه  تحریم های  سطح  افزایش  و  برجام  از 
ایران- ملتهب نموده و به شرایط غیرقابل پیش بینی 

برای تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی تبدیل شود.
خانه دار،  زنان   از  مردم  مختلف  آحاد  بنابراین 
دانش آموزان، دانشجویان، روحانیون، اساتید دانشگاه و 
اقتصاددانان تا کسبه، تجُار و بازاریان، تولیدکنندگان، 
به  نزدن  دامن  با  می توانند   ... و  اقتصادی  فعالان 
التهاب های بازار؛ طعم شیرین پیروزی جنگ نظامی 
۸ ساله علیه کشورمان را با اتحاد و همدلی بیشتر ، 
در جنگ نرم اقتصادی ای که چندی است توسط رژیم 
صهیونیستی و آمریکا با حمایت و پشتیبانی متهدانش 
در منطقه و از همه مهمتر همراهی عوامل نفوذی در 

کشور، براه افتاده است؛ تکرار نمایند.

با استعانت از خداوند متعال و به مناسبت فرارسیدن میلاد فرخنده و پرُخیر و برکت دُخت نبی مکرم اسلام حضرت فاطمه زهرا )س(، روز مادر و روز زن و به تبعیت 
از فرمایشات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در حمایت از تولید ملی و کالای ایرانی؛ روزنامه اقتصادی -ورزشی دنیای هوادار بخش جدیدی را به »مشاوره 

کارآفرینی و تجارت« اختصاص داده است. 
علاقمندان به دریافت مشاوره در هریک از حوزه های: »کارآفرینی«، »استارتاپ«، »کسب و کار دیجیتال«، »برندینگ« و »بازاریابی و فروش«، می توانند 
سئوالات خود را از طریق پست الکترونیک: donyayehavadar@gmail.com و یا صفحه اینستاگرام dhavadar@ برای روزنامه »دنیای هوادار« 
ارسال نمایند تا پاسخ خود را از آقای دکتر علی قوامی )عضو انجمن AMA بازاریابی آمریکا، مدرس دانشگاه، مشاور کارآفرینی و تحلیل گر بازار( در نسخه های 

بعدی دریافت نمایند.

لزوم عزم ملی در کاهش تورم و آسیب های ناشی از سونامی اقتصادی آمریکا علیه ایران؛

نه گفتن به گرانی های غیرمنطقی ایجادشده
توسط عوامل نفوذی

علی قوامی

مشاوره کارآفرینی و تجارت با دکتر علی قوامی در روزنامه »دنیای هوادار«
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ورزشی

اردکان  خاتم  والیبال  تیم  سرمربی 
عدم کنترل تماشاگران در بعضی از 
شهرها که باعث توهین به ملی پوشان 
و مربیان شد را نقطه تاریک والیبال 

دانست.
تیم  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
قهرمان  نایب  اردکان،  والیبال خاتم 
والیبال،  برتر  لیگ  گذشته  فصل 

دومین شکست خود در مرحله اول 
مازندران  کاله  تیم  مقابل  آف  پلی 
تجربه کرد تا از دور رقابت ها کنار 

رود.
تیم  سرمربی  سالک  محمدرضا 
والیبال خاتم اردکان درباره شکست 
مقابل تیم کاله مازندران در مرحله 
پلی آف مسابقات گفت: پنج هفته 

پایانی دور برگشت رقابت ها،  شهرام 
محمودی را به دلیل مصدومیت از 
پلی  رفت  بازی  برای  دادیم.  دست 
آف به هر نحوی که شد او را آماده 
کردیم و در ترکیب قرار دادیم ولی 
دیدگی  آسیب  دلیل  به  متاسفانه 
بازی  در  و  نداشت  را  لازم  کارایی 

برگشت هم از او استفاده نکردیم.
مهم  پست  در  افزود: شهرام  سالک 
همین  و  دارد  قرار  گذاری  تاثیر  و 
به ضرر  بسیار  او  نبود  تا  باعث شد 
تیم شود. در بازی برگشت مقابل کاله 
غیر تخصصی  در پست  بازیکنی  از 
نتیجه  متاسفانه  و  کردیم  استفاده 
در  محمودی  شهرام  نبود  نگرفتیم. 
بود.   گذار  تاثیر  بسیار  تیم  شکست 
همانطور که آسیب مهدوی در تیم 
نبود  فلج کرد  را  تیم  این  سیرجان 
محمودی هم به تیم ما آسیب رساند.

وی ادامه  داد: زمانی که محمودی 
خوبی  نتایج  داشت  حضور  تیم  در 
به دست آوردیم و به محض آسیب 
و  شد  مشکل  دچار  تیم  او  دیدگی 
را  انتظارات  هم  جایگزین  بازیکن 

برآورده نکرد.
ضعف  و  قوت  نقاط  درباره  سالک 
لیگ گفت: نتایج مسابقات قابل پیش 
بینی نبود و این  نقطه قوت رقابت ها 
محسوب می شد. 7۰ درصد تیم ها در 
امنیتی  حاشیه  و  بودند  یک سطح 
ریزی  برنامه  عدم  نداشت.  وجود 
خوب مسابقات و چیدمان داوری در 
برخی از بازی ها که در سطح بازی 
نبودند از  نقاط ضعف مسابقات به 
شمار می رفت. همچنین عدم کنترل 
که  شهرها  از  برخی  در  تماشاگران 
باعث توهین به ملی پوشان و مربیان 

شد هم نقطه تاریک والیبال است.

سالک مطرح کرد؛

توهین به مربیان و ملی پوشان نقطه تاریک والیبال است

به یاد مردی که ۸ سال کنار ما بود؛ 
جمیع اضداد

هنوز او را فراموش نکرده ایم. مردی که ۸ سال تمام در ایران 
روی نیمکت تیم ملی می نشست و جمیع اضداد بود. مردی 
که اگرچه در فوتبال ایران موفقیت بزرگی را تجربه نکرد 
اما تیمی را ساخت تا بعد از سال ها به آن افتخار کنیم و 
امیدوار باشیم. یک تیم ملی واقعی، متحد و هماهنگ که در 
آن از حاشیه های کبود و عصیانگری های گذشته خبری نبود 
اگرچه خود آقای سرمربی یک تنه همه آنها را در بیرون از 
میدان جبران می کرد! حالا کی روش رفته و میراث او تیمی 
است که می توان با آن به افق های بلندتر و روشن تر خیره شد 
اما سرمربی سابق ایران در ماجراجویی جدیدش کیلومترها 
آنطرف تر در آمریکای جنوبی رویاهایش را جست وجو می کند. 
آنجا که در فوتبال وحشی کلمبیا باید به جام و موفقیت فکر 
کند تا همه خاطرات تلخ و شیرین در ایران را فراموش کند.

معرفی اش  از  هفته  دو  به  قریب  گذشته  از  بعد  کی روش 
به عنوان سرمربی کلمبیا، کار را خیلی زود شروع کرده. او ابتدا 
هفته گذشته یکی از بازی های لیگ کلمبیا را از نزدیک دید 
و حالا به عنوان سرمربی تیم ملی بزرگسالان کلمبیا، بر سر 
تمرینات تیم جوانان کلمبیا حاضر شده تا همه چیز را تحت 
سیطره خود بگیرد. چه آنکه او را با روحیه تمامیت خواه 
و قدرت طلب می شناسیم که نمی خواهد ذره ای از اقتدار و 

دایره اختیاراتش کم شود.
کارلوس کی روش که در ۸سال گذشته عادت کرده بودیم او 
را با پیراهن هایی منقش به آرم فدراسیون فوتبال ایران ببینیم 
حالا با پیراهن های رسمی تیم ملی کلمبیا در مصاحبه ها و 
نشست ها حاضر می شود تا ما هم با دیدن تصاویر جدید او و 
اکت های همیشگی اش باورمان بشود که دیگر پیوند خود را 
با فوتبال کلمبیا بسته است. سرمربی پرتغالی کلمبیایی ها، بر 
سر تمرینات تیم زیر ۱7 ساله های این کشور حاضر شد تا کار 
خود را رسما در فوتبال کلمبیا آغاز کرده باشد. کارلوس در 
یکی از نخستین اقدامات خود برای فوتبال کلمبیا، در تمرین 
تیم زیر ۱7 ساله های این کشور حضور یافت و به گفت و گو 
با عوامل این تیم و بازیکنان جوانش پرداخت و در این میان 
نکته جالب اینکه شخصیت و دیسیپلین مرد پرتغالی کاملا 
اوضاع را تحت تاثیر قرار داده بود و خوشحالی نفرات حاضر 

در این تیم و این تمرین کاملا مشخص بود.
اینکه حالا کارلوس کی روش در فوتبال کلمبیا به  جالب 
البته  بازیکنان و مسوولان و  نام پروفسور معروف است و 
خبرنگارانی که درباره او می نویسند از لقب پروفسور به عنوان 
پروفسور  معتقدند  آنها  می کنند.  استفاده  او  نام  پیشوند 
این کشور  فوتبالی  به گروه های جوان  کی روش همچنان 
همچون تیم های نوجوانان و جوانان سر خواهد زد و همراهی 
خود با این تیم ها را قطع نخواهد کرد و قرار بر این شد تا او 
دانش و تجربه خود را در جهت توسعه فوتبال کلمبیا قرار 
دهد. این موضوع دقیقا در راستای صحبت های خود کی روش 
بود که می گفت باید از تیم های پایه حمایت کرد چرا که آنها 

تیم ملی بزرگسالان را تغذیه خواهند کرد.
تیم ملی زیر ۱7 ساله های کلمبیا در بوگوتا تمرینات خود را 
رسما آغاز کرد و در دقایقی نیز میزبان سرمربی سابق تیم ملی 
ایران بود. دقایقی که کارلوس کی روش در آن برای بازیکنان 
به صحبت پرداخت و همچنین شاهد تمرینات این تیم بود. 
بازیکنان نوجوان کلمبیایی که در این تمرین حضور داشتند 
در مصاحبه های خود به صحبت درباره کارلوس کی روش 
ساله های  زیر ۱7  تیم  هافبک  بورو  دیلان  پرداختند.  نیز 
کلمبیا درباره کی روش می گوید: ما تیمی با روحیه و انگیزه 
بالا هستیم و به لطف دانش فنی و کارهایی که پروفسور 
)کی روش( به ما یاد خواهد داد می توانیم قوی تر از این شویم. 
میگوئل سانچز مدافع این تیم هم در این باره گفت: پروفسور 
)کی روش( امروز در تمرین ما شرکت کرد و همه ما را دید. 
او به ما اطمینان داد که می توانیم با موفقیت پیش برویم. او 
بهترین آموزش ها را به ما خواهد داد تا همیشه بهترین راه 
را انتخاب کنیم. هکتور کارنداس، مدیرفنی کلمبیایی ها نیز 
درباره حضور کارلوس کی روش گفت: او ایده های روشن و 
واضحی برای تیم ما دارد. کی روش یک مربی بزرگ است که 
برای به اشتراک گذاشتن دانش خود با ما به اینجا آمده است. 
ما یک خانواده هستیم که می خواهیم به راحتی و با تجربه 

بالا به کارمان ادامه دهیم.

خبر

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با 
بیان اینکه آرامش خوبی بر تیم های 
فدراسیون  گفت:  شده،  حاکم  ملی 
وجود  با  ما  درخواست های  همه  با 

مشکلات مالی موافقت کرده است.
محمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
بنا درباره وضعیت فرنگی کاران تیم 
ملی  تیم  اردوی  پایان  از  پس  ملی 
با  کشتی گیران  همه  کرد:  اظهار 
انگیزه و تلاش زیاد اردوی تیم ملی 
را به پایان رساندند و همه تمرینات 
را به طور کامل و مطابق با نظر کادر 
فنی انجام دادند. خوشبختانه شرایط 
بهتر می شود  مرور  به  کشتی گیران 
و با دیدن انگیزه آنان ما نیز دلگرم 

می شویم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در 
پاسخ به این سوال که نسبت به روز 
نتایج  به کسب  تا چه حد  نخست 
رویدادهای  در  فرنگی کاران  مناسب 
مختلف امید دارد، گفت: در آغاز کار 
خیلی در جریان وضعیت بچه ها نبودم 
اما پس از برگزاری چند مرحله اردو 
و دیدن عملکرد آن ها در تمرینات و 
مسابقات مختلف، تا حد زیادی در 

جریان وضعیت آن ها قرار گرفتم. ما 
جوانان خوبی در تیم ملی داریم و اگر 
تیم ملی  اردوهای  بر  آرامش حاکم 
ادامه داشته باشد قطعاً می توانیم امید 
زیادی به کسب نتیجه در سال های 

آتی داشته باشیم.
با  با بیان اینکه در حال حاضر  وی 
کشتی،  فدراسیون  مسئولان  تلاش 
آرامش بسیار خوبی بر تیم ملی حاکم 
است، خاطرنشان کرد: تفاهم بسیار 
آزاد  کشتی  تیم  دارد،  وجود  خوبی 
فرنگی  تیم  را می کند،  کار خودش 
نیز اردوها و برنامه های خود را ادامه 
وجود  با  نیز  فدراسیون  می دهد. 
با  اقتصادی  و  مالی  مشکلات  همه 
و  کرده  موافقت  ما  درخواست های 

خیلی خوب رسیدگی می کنند.
با  فدراسیون  اینکه  بیان  با  بنا 
درخواست او برای اعزام کشتی گیران 
مجارستان  و  ترکیه  تورنمنت  به 2 
موافقت کرد و این اعزام ها انجام شد، 
گفت: تمرینات ما با تیم امید بصورت 
انجام می شود و قرار است  یکپارچه 
یک تیم در قالب تیم امید فروردین 
ماه عازم رقابت های قهرمانی آسیا شود 

و تیم بزرگسالان نیز اردیبهشت ماه به 
رقابت های آسیایی چین می رود. این 
رقابت ها استارت خوبی برای ماست و 

باید در آسیا قهرمان شویم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در 
پاسخ به این سوال که آیا برای انتخاب 
رقابت های  در  حضور  جهت  نفرات 
قهرمانی جهان مانند سال های اخیر 
رقابت های انتخابی برگزار خواهد شد 
یا خیر، گفت: خیر. اگر کار دست من 
باشد دیگر به شکل سابق رقابت های 
انتخابی تیم ملی نداریم اما کادر فنی 
در  کشتی گیران  عملکرد  اساس  بر 
و  تورنمنت ها  و  ملی  تیم  اردوهای 
مسابقات مختلف و بر اساس شایسته 
سالاری و آمادگی بیشتر نسبت به 
انتخاب نفرات تیم ملی اقدام خواهد 

کرد.
وی با بیان اینکه کادر فنی تیم ملی 
با توجه به داشته هایمان برنامه ریزی 
کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
بر  علاوه  ما  کرد:  خاطرنشان  دارد، 

برنامه ریزی کلی که در  و  تمرینات 
روی  بر  می کنیم،  پیگیری  اردوها 
و  فردی  به صورت  نفرات  تک  تک 
در  می توانند  که  نقشی  اساس  بر 
باشند  داشته  مختلف  رویدادهای 
یا  باشم  اگر  کرده ایم.  برنامه ریزی 
نباشم هدف اصلی ما برای جوانان، 
هر  تا  است  پاریس  المپیک 2۰2۴ 
کسی که سرمربی تیم ملی می شود 
و کار را در دست می گیرد یک تیم 

کامل و عالی را در اختیار بگیرد.
هیچکس  گفت:  پایان  در  بنا 
نمی تواند پیش بینی کند که می ماند 
یا خیر. ابتدا باید انتخابات فدراسیون 
برگزار شود. رئیس بعدی فدراسیون 
مشخص نیست و شاید اگر قرار است 
فرد جدیدی بیاید دیدگاه و برنامه 
من را قبول نداشته باشد. شاید فرد 
جدید با من مخالف هم نباشد چون 
من هم با کسی مخالف نیستم اما 
ممکن است تفکرات و برنامه من را 

نپسندد.

آرامش خوبی بر کشتی حاکم است

بنا: دیگر به شکل سابق 
رقابت انتخابی نداریم

قهرمان سنگین وزن رقابت های بین 
المللی کشتی آزاد جام تختی گفت: 
برای رسیدن به اهدافم باید سخت 
تلاش کنم و با جدیت و برنامه پیش 

بروم.
یداله  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 

کیلوگرم   ۱2۵ وزن  آزادکار  محبی 
اردوی تیم ملی کشتی که به تازگی 
عنوان قهرمانی رقابتهای جام تختی 
را کسب کرد در گفتگو با خبرنگار 
قهرمانی  کسب  داشت:  اظهار  مهر 
میزبان  عنوان  به  خودم  شهر  در 

رقابتهای بین المللی جام تختی لذت 
خاصی داشت. ضمن اینکه توانستم 
و تلاش  اخیر  تمرینات  نشان دهم 
برای رسیدن به اهدافم به بار نشسته 
انگیزه وجدیت  با  توانم  و حالا می 

بیشتری برای آینده تلاش کنم. 

وی تصریح کرد: اهداف بزرگی دارم 
که از آن جمله می توان به رسیدن 
رقابتهای  در  ملی  تیم  ترکیب  به 
اشاره  المپیک  بازیهای  و  جهانی 
به  دستیابی  برای  مطمئنا  کرد. 
دوبنده تیم ملی در این پیکارها راه 
سختی را پیش رو دارم اما به هیچ 
عنوان ناامید و بی انگیزه نیستم و از 
هم اکنون خودم را در این جایگاه 

می بینم. 

محبی :

اهداف بزرگ و راه سختی پیش رو دارم
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5 ورزشی

تلاش پزشکان تراکتور برای 
رساندن طیبی 

کادرپزشکی تراکتورسازی در تلاش است تا محمد طیبی 
مدافع باتجربه این تیم را به دیدار با سپاهان برساند.

و  سایپا  بازی  جریان  هوادار«،در  »دنیای  گزارش  به 
تراکتورسازی محمد طیبی مدافع باتجربه سرخپوشان تبریزی 
در دقیقه ۶۳ دچار آسیب دیدگی شد و با ترک زمین مسابقه 

جایش را به علی عبدالله زاده داد.
حالا در فاصله چند روز تا دیدار سپاهان و تراکتورسازی 
هواداران آذربایجانی نگران وضعیت طیبی هستند و به همین 
خاطر کادرپزشکی تلاشش را می کند تا این بازیکن را به 

دیدار با سپاهان برساند
دکتر مجید صادقی پزشک تراکتورسازی در این باره به ورزش 
سه گفت: ضربه ای با استوک به پای طیبی خورد که خیلی 
درد داشت. امروز او را معاینه خواهم کرد و تمام تلاشمان را 

می کنیم تا بتواند مقابل سپاهان بازی کند.

ناظم الشریعه : بازیکنان جوان از
باتجربه ها درس می گیرند

سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: اردوهای تدارکاتی برای 
تا  برگزار می شود  برنامه های کادر  اجرای  و  هماهنگی 

بازیکنان از شرایط اردویی به دور نباشند.
الشریعه،  ناظم  محمد  هوادار«،سید  »دنیای  گزارش  به 
سرمربی تیم ملی فوتسال، گفت: آخرین اردوی تیم ملی 
فوتسال در سال 97 از روز جمعه ۱۰ اسفندماه در مرکز 
ملی فوتبال آغاز می شود تا بازیکنان آخرین تمرینات خود را 

زیر نظر کادر فنی برگزار کنند.
سرمربی تیم ملی فوتسال در ادامه، افزود: آخرین اردوی 
ما نسبت به اردوهای گذشته کمی متفاوت تر است و به 
این دلیل که کادر فنی سعی کرده فقط از بازیکنان جوان 
لیگ و جویای نام به این اردو دعوت کند و در این اردو 
هیچ یک از بازیکنان لژیونر و هم چنین بازیکنان ملی پوش 
در تیم های گیتی پسند و مس سونگون که خود را برای دو 
بازی حساس مرحله نهایی پلی آف لیگ برتر فوتسال آماده 

می کنند حضور ندارند.
جدیدی  افراد  و  جوان  اردو  این  بازیکنان  اکثر  گفت:  او 
هستند که برای اولین بار به اردوی تیم ملی دعوت شده اند. 
جوان گرایی از دیگر اهداف کادر فنی تیم ملی فوتسال بوده 
که بازیکنان جوان در کنار بازیکنان با تجربه قرار بگیرند و 

بتوانند از داشته های آن ها استفاده کنند و درس بگیرند.
سرمربی تیم ملی فوتسال در پایان، گفت: طبق هماهنگی 
و صحبت هایی که با کمیته فنی و کمیته فوتسال شده در 
صورتی که تیم ملی در اواخر فروردین 9۸ طبق برنامه فیفا 
دی بازی دوستانه ای داشته باشد قرار است اولین اردوی 
خود را در سال 9۸ بعد از تعطیلات نوروز مجدداً شروع کند.

بیلیچ از هدایت الاتحاد عربستان 
اخراج شد

باشگاه الاتحاد عربستان تصمیم گرفت که بیلیچ، سرمربی 
کروات خود را به خاطر کسب نتایج ضعیف از کار برکنار کند.

به گزارش »دنیای هوادار«،اسلاون بیلیچ بعد از حضور در لیگ 
برتر انگلیس و فوتبال ترکیه تصمیم گرفت که راهی لیگ 
عربستان شود. این مربی کروات هدایت الاتحاد را بر عهده 

گرفت اما به خاطر کسب نتایج ضعیف از کار برکنار شد.
نتوانست عملکرد خوبی در الاتحاد  این سرمربی کروات 
داشته باشد و سران سخت گیر این باشگاه سعودی هم 
به بیلیچ فرصت ندادند و در نهایت او را از کار برکنار کردند.

باشگاه الاتحاد سییرا، سرمربی سابق خود را که قبل از بیلیچ 
هدایت این تیم را بر عهده داشت بار دیگر به عنوان سرمربی 

خود انتخاب کرد.

خبر

تمام  جوانان  و  ورزش  وزیر 
در  بانوان  حضور  برای  زیرساخت  ها 
ورزشگاه ها را فراهم دانست و درباره 
رفتن تاج از فدراسیون فوتبال، گفت: 

تاج ماندنی است.
مسعود  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان بااشاره 
فراکسیون  با  امروزش  نشست  به 
ورزش کشور  ورزش مجلس، گفت: 
در سال 97 موفقیت های کم نظیری 
کسب کرد و امسال را با نتایج خوب 
تیم ملی فوتبال در جام جهانی روسیه 
آن هم در گروه مرگ آغاز و با کسب 
ادوار  تاریخ  نتیجه  بهترین  امتیاز   ۴
جام جهانی را کسب کردیم، هرچند 
از گروه نشدیم.  به صعود  که موفق 
در  ایران  ورزشی  کاروان  همچنین 
بیشترین  جاکارتا  آسیایی  بازی های 
افتخارات را در این رقابت ها با کسب 
۶2 مدال کسب کرد و در پارالمپیک 
با  را  قبل  دوره  دو  چهارم  رتبه  نیز 
نتایج درخشان به رتبه سوم  کسب 

تبدیل کرد.
این عضو کابینه دولت دوازدهم اضافه 
جوانان  المپیک  در  همچنین  کرد: 
رتبه 2۴ دوره قبل به رتبه هفتم ارتقا 
پیدا کرد و در لیگ قهرمانان فوتبال 
آسیا نیز دو تیم بزرگ کشور یعنی 
استقلال و پرسپولیس از گروه خود 
برای  با هم  تیم  دو  هر  و  آمده  بالا 
نخستین مرتبه تا یک چهارم نهایی 
صعود کردند و در جمع ۸ تیم برتر 
این رقابت ها قرار گرفتند. افزون بر 
این، تیم ملی فوتبال در رقابت های 
از ۱۴  نیز پس  جام ملت های آسیا 
سال به نیمه نهایی رسید هرچند که 

انتظار از تیم ملی قهرمانی بود.
نیز  دیگر  تیم های  داد:  ادامه  وی 
جهانی  و  آسیایی  رویدادهای  در 
موفقیت های خوبی به دست آوردند 
و شب گذشته نیز تیم ملی بسکتبال 
تیم  استثنایی  بازی  یک  در  ایران 
قدرتمند استرالیا را شکست داد و به 

جام جهانی صعود کرد.

سال 9۸ از جهت کسب سهمیه 
المپیک اهمیت بسیاری دارد

وی با اشاره به اینکه امروز در آستانه 
مسابقات بزرگ المپیک و پارالمپیک 
قرار داریم، گفت: ورزشکاران ما سال 
انتخابی  باید در رشته های  پیش رو 
حضوری مؤثر داشته باشند تا در مواد 
رکوردی و مسابقات تیمی رتبه لازم را 
کسب تا بتوانیم راهی المپیک 2۰2۰ 
جهت  از   9۸ سال  لذا  شویم  ژاپن 
کسب سهمیه المپیک بسیار اهمیت 
المپیک  تا در مردادماه 99 در  دارد 
2۰2۰ که بزرگترین آوردگاه ورزشی 
آمیز  افتخار  حضوری  است،  جهان 

داشته باشیم.

انتخاب  در  نقشی  وزارت ورزش 
سرمربی تیم ملی ندارد

وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به این 
سئوال که چه تصمیمی برای انتخاب 
سرمربی تیم ملی فوتبال اتخاذ شده 
است، گفت: انتخاب مربی تیم ملی 
از وظایف فدراسیون فوتبال است و 
رئیس و سایر مسئولان فدراسیون در 
این راستا تلاش های گسترده ای دارند 
تا مربی مناسبی برای تیم ملی انتخاب 
کنند و این مهم از طریق فدراسیون 

نیز اطلاع رسانی می شود.

تاج بازنشسته نیست
از  تاج  رفتن  مورد  در  فر  سلطانی 
فدراسیون فوتبال نیز عنوان کرد: آقای 
تاج امروز بازنشسته به شمار نمی آید 
جامع  قانون   ۶۰ ماده  اساس  بر  و 
ایثارگران به حالت اشتغال بازگشته و 

وظایف خود را انجام می دهند.

مجلس  که  روالی  موافق  دولت 
برای واگذاری سرخآبی ها در نظر 

گرفته موافق نیست
وی درباره مصوبه اخیر مجلس درباره 
خصوصی سازی دو باشگاه استقلال 
اراده دولت  نیز گفت:  پرسپولیس  و 
این بود که این خصوصی سازی در 
سال 9۸ انجام گیرد و در همین رابطه 
هیأت دولت مصوبه ای در این زمینه 
گذراند که این مهم از طریق سازمان 
خصوصی سازی اتفاق بیفتد اما دولت 
به  مجلس  در  که  واگذاری  روال  با 
تصویب رسید، مخالفت کرد به این 
باید  کار  اجرایی  مراحل  که  دلیل 

سهل تر و به صورت کامل انجام گیرد 
لذا واگذاری به صورت بلوکی از طریق 
فرابورس کار را سخت می کند به هر 
با مجلس  باید روی شکل کار  روی 
به تعامل خوبی با برگزاری جلسات 

دست یابیم.

بین  بیشتر  هماهنگی  ضرورت 
دست اندرکاران حوزه ورود بانوان 

به ورزشگاه ها
سلطانی فر در خصوص حضور بانوان 
با  داد:  توضیح  نیز  ورزشگاه ها  در 
رعایت ملاحظات شرعی و فرهنگی 
صورت  باید  اقدام  این  اجتماعی  و 
گیرد و همگرایی در این خصوص بین 
ارکان مختلف نظام ایجاد شود؛ وزارت 
ورزش اعلام کرد و می کند که تمام 
در  بانوان  حضور  برای  زیرساخت ها 
ورزشگاه ها فراهم است و ما می توانیم 
برای  جداگانه ای  معابر  و  ورودی ها 
حضور بانوان اختصاص دهیم، البته 
بایستی بین مراجع دست اندرکار این 
حوزه هماهنگی های بیشتری صورت 

گیرد.

تاج بازنشسته نیست

سلطانی فر: دولت موافق واگذاری سرخابی ها بر اساس روال مجلس نیست

قانون نقل و انتقالات فوتبال ایران هم 
مثل تمام قوانین دیگر عجیب است و 
بندها و تبصره هایی گوناگون دارد که 
اجازه نمی دهد بازیکنان باکیفیت وارد 

لیگ شوند. 
به عنوان  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
نمونه، زلاتان ابراهیموویچ و داوید ویا با 
توجه به اینکه در 2 سال گذشته بازی 
ملی انجام نداده  و از حضور در تیم های 
ملی سوئد و اسپانیا صرف نظر کرده و 
یا دعوت نشده اند، نمی توانند بازی در 
لیگ ایران را تجربه کنند. البته که این 
2 ستاره هرگز به لیگ ایران نمی آیند 
اما مهم قوانینی است که وضع می شود 

و خیلی از آنها ایراد دارد و جای انتقاد.
یکی از ایرادهای قانون جذب بازیکنان 
خارجی این است که نامی از قاره های 
آمریکای شمالی، آفریقا و اقیانوسیه برده 
نشده است. یک مثال جالب برای تان 
که  باری  آخرین  ویا  داوید  می زنیم. 
برای یک تیم اروپایی بازی کرد، ماه 
مه  سال 2۰۱۴ بود. اگر داوید ویا قصد 
جی لیگ  در  حضور  جای  به  داشت 
ژاپن به ایران بیاید و برای یک باشگاه 
ایرانی بازی کند، طبق قوانین سازمان 
لیگ، اجازه ثبت قرارداد نداشت چون 
در قانون نامی از قاره آمریکای شمالی 
و لیگ  ام ال اس وجود ندارد. زلاتان 

با   2۰۱9 سال  پایان  تا  ابراهیموویچ 
لس آنجلس گلکسی قرارداد دارد و از 
سال 2۰۱۶ هم برای تیم ملی سوئد 

بازی نکرده است.
بنابراین در پایان سال میلادی، زلاتان 
مجوز حضور در فوتبال ایران را ندارد، 
چون دو فصل قبل، نه در اروپا بوده و نه 
آمریکای جنوبی و نه در تیم ملی سوئد. 
اصلا ژاوی هم نمی تواند به فوتبال ایران 
بیاید، چون بیش از دو سال است که در 
تیم ملی اسپانیا بازی نکرده و در فوتبال 

اروپا هم حضور نداشته.
قانون عجیب سازمان لیگ  این  برای 
می توان مثال های بیشتری زد. در پایان 
سال میلادی، وین رونی هم نمی تواند به 
فوتبال ایران بیاید و در لیگ برتر بازی 
کند. حتی اگر یک تیم ایرانی قبل از 
الهلال برای جذب جیووینکو – مهاجم 
شش میلیون دلاری و سابق تیم ملی 
ایتالیا- اقدام می کرد، با سد محکمی 
خارجی  بازیکن  جذب  قانون  نام  به 
برخورد می کرد. این بازیکن می تواند به 
الهلال برود و به این تیم کمک کند اما 
نمی تواند وارد یک باشگاه ایرانی شود و 

در لیگ برتر به میدان برود.
آیاندا پاتوسی هافبکی بود که استقلال 

برای بازی در میانه میدان خرید و او را 
از لیگ آفریقای جنوبی به تهران آورد. 
قانونی  آیا  که  پاتوسی  حضور  درباره 
است یا غیر قانونی، حرف و حدیث های 
اسناد  و  مدارک  آمد.  به وجود  فراوانی 
نشان می داد پاتوسی در 2 سال گذشته 
برای تیم ملی آفریقای جنوبی بازی نکرده 
و کمتر از ۱۰ بار هم در ترکیب تیم 
بلژیکی لوکرن قرار گرفته. یعنی با استناد 
به قانون نمی توانست راهی لیگ برتر 
شود و در ایران برای استقلال بازی کند.

اگر قانون نقل و انتقالات فوتبال ایران، 
را  استقلال  در  پاتوسی  مجوز حضور 
صادر نمی کرد، لیگ از حضور چنین 
محروم  باکیفیتی  و  آماده   بازیکن 
بازیکنان  از  نمونه ای  پاتوسی  می شد. 
به  تنها  که  است  آفریقایی  باکیفیت 
کارنامه  در  ملی  سابقه  کمبود  دلیل 
شوند.  ایران  فوتبال  وارد  نمی توانند 
بازیکنان  به  قانون  همین  وقت  آن 
انجام  بدون  می دهد  اجازه  آسیایی 
بازی ملی در 2 سال گذشته، به لیگ 
ایران بیایند و قراردادشان را بدون بند و 
تبصره امضا کنند. نمونه اش سوگیتا در 
تراکتورسازی و آکاهوشی که به تازگی 

پیراهن فولاد را پوشیده.

پاتوسی، خط بطلانی روی یک قانون غلط
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خونی تازه در رگ های بسکتبال
صعود تیم بسکتبال ایران به جام جهانی و 
شکل  تورنمنت  یک  در  گذشته  همچون 
ماهه   ۱۵ تورنمنت  یک  در  بلکه  نگرفت 
توانستیم جواز صعود به جام جهانی را به 
دست آوریم.پس از آن برد دلچسب و تاریخی 
برابر فیلیپین در شرایطی که بازیکنان شاخص 
ما در تیم حضور نداشتند شاهد قد کشیدن 
از  اما سرشار  چهره هایی بودیم که جوان 
انگیزه بودند. پیروزی برابر فیلیپین در آخرین 
دیدار پنجره پنجم در روزهایی اتفاق افتاد 
که حال بسکتبال ایران خوب نبود و به این 
برد و جاری شدن خونی تازه در رگهایش 
نیاز داشت. شاگردان مهران شاهین طبع در 
شرایطی فیلیپین را در خانه شکست دادند 
که بازیکنانی که علاوه بر توانایی هایشان، 
نامشان نیز می توانست انگیزه و قوت قلبی 
باشد، هرکدام به دلیلی کنار تیم نبودند. یکی 
به دلیل صلاحدید مربی،یکی به بهانه سفر 
به آمریکا و دیگری به دلیل قهر و کدورت 

با کادرفنی!

مخالفت سرمربی با حضور
ستاره بسکتبال

در حالی که همه تصور می کردند که بدون 
ستاره ها جام جهانی را از دست خواهیم داد 
بچه های تیم ملی کاری کردند کارستان و 
دو بازیکن شهرکردی تیم، بهنام یخچالی 
و محمد جمشیدی نشان دادند که نوبت 
آنهاست تا مسئولیت سنگین تیم ملی را بر 
عهده بگیرند و دیگر زمان تکیه کردن به 
بزرگترها به پایان رسیده است. با این حال  
پس از آن پیروزی شیرین، رسانه ها به جای 
آنکه به تحسین تیمی بپردازند که خود را به 
چند میلی متری صعود رسانده بود، سرمربی 
تیم ملی را تحت فشار قراردادند که چرا نمی 
تواند ستاره ها را بازگرداند. زمانی که فیلیپین 
با بازیکنان دورگه اش در ایران بازی کرد 
شاهین طبع صحبت از حضور دورگه ها در 
تیم ملی کرد که به مذاق خیلی ها خوش 
بازیکن  نیکتاش  نوید  حال  این  با  نیامد. 
ایرانی- فرانسوی و مایک رستم پور بازیکن 
ایرانی- آمریکایی به اردوی آمادگی جهت 
با  شدند.  دعوت  ششم  پنجره  در  حضور 
اعلام لیست دعوتت شدگان سر و صداها 
بالا گرفت. حامد حدادی با آنکه از حضور در 
پنجره پنجم سرباز زده بود، بار دیگر دعوت 
شد اما نیامد، صمد بازهم دعوت شد اما سفر 

به آمریکا را بهانه کرد و ارسلان کاظمی که 
نمایش  به  بازی های خوبی  نیز  لیگ  در 
نگذاشته بود، همچنان غایب لیست دعوت 
شدگان بود. شاید پر کردن جای خالی صمد 
و ارسلان کار به نسبت راحتی برای تیم بود 
بدون شک جای خالی حامد حدادی  اما 
پرافتخارترین بازیکن ایران که فیزیک بسیار 
را  ایران  تیم  توانست  می  دارد  نیز  خوبی 
مقابل حریفان به دردسر بیاندازد. از این رو 
مهران شاهین طبع سرمربی تیم ملی بارها 
و بارها طی جلساتی حضوری و تلفنی از 
حدادی خواست که به تیم ایران بازگردد اما 
وی  پایش را در یک کفش کرده بود که تا 
خواسته هایش برآورده نشود در تیم حضور 
برای حضورش دو  یافت. حدادی  نخواهد 
خواسته داشت: ۱: بازگشت ارسلان کاظمی 
به تیم ملی و 2. عذرخواهی مستقیم مسعود 
قاسمی سرپرست تیم ملی به دلیل مصاحبه 
اش از حامد حدادی! دو خواسته ای که از 
سوی فدارسیون غیر ممکن اعلام شد. با این 
حال حدادی که احساس می کرد رو به روی 
مردم قرار گرفته است و از طرفی بازیهای 
خانگی  و جشن صعود او را وسوسه کرده 
بود، درست یک هفته مانده به پنجره ششم 
انتخابی و دیدار برابر ژاپن به سالن آزادی 
رفت و کوارتر پایانی دیدار دوستانه دو تیم 
اردن و ایران را از پله های رختکن اردنی 
ها تماشا کرد. اسطوره بسکتبال ایران پس 
از پایان بازی بدون آنکه به سمت اعضای 
کادرفنی برود و با آنها سلام و احوالپرسی 
و  گفت  به  خبرنگارها  با  مستقیم  کند، 
گو پرداخت و گفت می خواهد برای یک 
هفته کدورت ها را کنار بگذارد و برای تیم 
ایران بازی کند. خواسته ای که با مخالفت 
سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران مواجه شد 
و مثل آب سردی بر روی سر حامد حدادی 
ریخته شد. مهران شاهین طبع بازگشت 
حامد به اردو را درست ۵ روز مانده به آغاز 
رقابتها نپذیرفت و گفت اهمیت حامد به 
اما الان  مردم و تیمش را درک می کنم 
برای بازگشت وی بسیار دیر است. تصمیم 
سرمربی شوک بزرگی به اهالی بسکتبال 
وارد کرد. گروهی در حمایت از حدادی به پا 
خاستند که نباید با اسطوره بسکتبال ایران 
چنین رفتاری شود و دود این ماجرا به چشم 
اهالی بسکتبال خواهد رفت و گروهی دیگر 
با اعلام آنکه حدادی بازیکن بزرگی است 
اما نظم و انضباط برای همه باید به طور 

از تصمیم سرمربی  اعمال شود،  مساوری 
حمایت کردند. 

صعود بدون اما و اگر
پنجره ششم انتخابی جام جهانی آغاز شد و 
تیم ایران در بازی اول میزبان ژاپن بود. در 
حالی که همه تصور می کردند به راحتی 
ژاپنی ها را شکست می دهیم و جشن صعود 
به پا می کنیم، مهمان حسابی غافلگیرمان 
کرد و با شوت های پی در پی سبد ایران به 
گلوله بست!. محمد جمشیدی اگرچه ستاره 
تیم ایران بود اما با تک روی هایش دست 
سایر بازیکنان را سرد کرد و در شبی که شب 
یخچالی نبود، تیم ایران ناباورانه برابر ژاپن 
شکست خورد تا نگرانی برای صعود به جام 

جهانی شدت بگیرد. 
صعود  همه  ژاپن   و  ایران  بازی  از  پیش 
ایران را 99.9% می دانستند اما پس از این 
شکست همان ۰.۱% نگرانی جامعه بسکتبال 
را دربر گرفت. در حالی که همه فکر می 
کردند ایران نمی تواند استرالیا را شکست 
دهد و برابر یکی از قدرتهای دنیا شکست 
خواهد خورد، به پنج حالت برای صعود به 
جام جهانی اشاره شد که در صورت وقوع 
هرکدام تیم ایران جواز حضور در جام جهانی 
را به دست می آورد. اما بازیکنان بسکتبال 
خود  خوب  نمایش  دیگر  بار  کشورمان 
مقابل فیلیپین را اینبار در خانه و در برابر 
تیم استرالیا تکرار کردند و با شکست این 
تیم بدون هیچ اما و اگری جواز حضور در 
جام جهانی را به دست آوردند بدون شک 
این صعود بسیار دلچسب تر از صعودی بود 
که کی توانستیم از نتیجه سایر بازی ها به 

دست آوریم.
اگرچه پیروزی برابر استرالیا و جشن صعود 
در خانه به اهالی بسکتبال خیلی چسبید 
اما باید نگاه واقع بینانه و به دور از هیجانی 
داشته باشیم و بدانیم که  تیم استرالیا با 
در  بار  نخستین  برای  که  بازیکنی  هشت 
پنجره ششم به میدان می رفتند و چهار 
بازیکن به نسبت با تجربه تر به مصاف ایران 
آمد. تیمی که شاید تیم سوم و یا چهارم 
استرالیا باشد. اما به هرحال صعود به جام 
جهانی در یک تورنمنت به دست نیامد بلکه 
پروسه ای یک ساله و نیمه بود که تیم ایران 
در این مدت توانست با کسب ۸ پیروزی آن 
را به دست آورد. تیم قدرتمندی همچون 
ژاپن که میزبان المپیک 2۰2۰ و یکی از 

مدعیان هشت تیم برتر بسکتبال دنیاست 
نیز با ۸ پیروزی به جام جهانی رسید و در 
مقابل کشوری مانند  لبنان که بسکتبال 
از صعود  به شمار می رود  اول آن  ورزش 

بازماند.

عملکرد مشابه کی روش
و شاهین طبع

مهران  سختگیرانه  عملکرد  دیگر  نکته 
شاهین طبع سرمربی تیم ملی است که 
درست یک سال پیش مسئولیت این تیم را 
برعهده گرفت و طبق نظم و انضباط و اصوا 
خاصی آن  را اداره کرد و به جام جهانی 
رساند. مصداق این امر در فوتبال کشورمان 
کاری است که کارلوس کی روش با ستاره ها 
کرد. وی با کنار گذاشتن بازیکنانی همچون 
مهدی رحمتی، هادی عقیلی و سید جلال 
برای  را  زیادی  دشمنان  اگرچه  حسینی 
خود به وجود آورد اما در نهایت کاری کرد 
که به نفع آینده فوتبال کشورمان شد و به 
پیشرفت و روند رو به رشد ما کمک کرد. 
مهران شاهین طبع نیز این شجاعت را به 

خرج داد تا برروی نام های بزرگ بسکتبال 
پرافتخارترین  مقابل  و  بکشد  قرمز  خط 
ایستادگی کند. بدون شک  ایران  بازیکن 
این واقعیت انکارناپذیر است که حتی اگر 
حامد حدادی حالا کنار گذاشته نمی شد، 
در خوشبینانه ترین حالت بیش از دو سال 
بازی  ایران  تیم  برای  توانست  نمی  دیگر 
کند و ما باید به نبودن این بازیکن عادت 
کرده و به فکر راه حلی باشیم. غیبت ستاره 
هایی همچون حدادی، صمد و کاظمی ، 
باعث شکوفا شدن بازیکنانی همچون بهنام 
یخچالی، میثم میرزایی، سجاد مشایخی و 
محمد جمشیدی شد که می توان از آن 
روزهای  این  در  خوب  اتفاقی  عنوان  به 

بسکتبال نام برد.
تیم بسکتبال ایران پس از پشت سر گذاشتن 
۱2 دیدار در ۱۵ ماه و کسب هشت پیروزی 
برای سومین بار به جام جهانی صعود کرده 
است . ما قبل از آن در سالهای 2۰۱۰ و 
2۰۱۴ در جام جهانی شرکت کرده بودیم 
و تصمیم داریم در این دوره متفاوت تر از 

دوره های قبل حضور یابیم.

گزارش »دنیای هوادار« از صعود به جام جهانی؛ 

خونی تازه در رگ های 
بسکتبال  ایران

کیانا  شادرو

اتفاق  با یک  انتخابی جام جهانی  آخرین دیدار مرحله 
شیرین و تاریخی برای بسکتبال ایران به پایان رسید. تیم 
ملی کشورمان در خانه و در بین جمعیت انبوه تماشاگران 
تیم استرالیا را شکست داد تا علاوه بر صعود بدون هیچ 
اما و اگری تابوی ناکامی برابر استرالیا شکسته شود و در 
بین اشک شوق، آتش بازی و پرواز کاغذهای رنگی در 
تالار آزادی،  سرمربی تیم ملی روی دستان بازیکنانش به 
آسمان پرتاب شد.سرمربی که در ماه های اخیر با وجود تمام مخالفینی که داشت 

اما از تصمیمات خودش کوتاه نیامد و مقتدرانه تیم ملی را به جام جهانی رساند.
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هدف پرسپولیس همیشه یکی است، قهرمانی
برانکو در خصوص اینکه آیا پرسپولیس در این فصل هدفش قهرمانی لیگ 

قهرمانان آسیا است گفت:هدف ما همیشه یکی است. انتظارم از پرسپولیس این 
است که روز به روز بهتر شویم. این روزها به اندازه کافی در تیم مشکل داریم، 

۵ بازیکن دفاعی ما مصدوم هستند، البته دلیل این موضوع فشردگی است.

ستاره کروات بارسا در رادار بایرن مونیخ
ایوان راکیتیچ قرار است سوژه بسیاری از شایعات باشد و تا پایان فصل این شایعات 

دست از سر او برنخواهند داشت. دلیلش این است که تیم فوتبال بارسلونا هنوز هیچ 
اقدامی برای تمدید قرارداد او نکرده است. از طرفی او بازیکنی با قدرت بازی سازی بالا 

است و تنها چند ماه تا مشخص شدن آینده اش باقی مانده است.

رکورد جدید گلزنی بن زما
کریم بن زما در بازی با لوانته یعنی جدال هفته بیست و پنجم لالیگا و برد 2 

بر یک، گلی در دقیقه ۴۳ از روی نقطه پنالتی زد.طبق اعلام مارکا، این گل، در 
حقیقت بیستمین گل فصل جاری فوروارد تکنیکی بود. بن زما که از سال 2۰۰9 

در خدمت تیم نخست شهر مادرید است و برای کهکشانی ها توپ می زند.

دل پیرو صاحب تیمی در فوتبال آمریکایی شد
ایتالیا خوش  تیم ملی  و  یوونتوس  فوتبال  تیم  پیراهن  با  دل پیرو سال ها 

درخشید و برای خویش جایگاهی نزد هواداران ساخت.وی روز گذشته مالکیت 
تیم فوتبال آمریکایی LA10FC لوس آنجلس را از آن خود کرد.این تیم البته 

در مسابقات رده آماتوری UPSL شرکت می کند.

بیرانوند مشکلی برای بازی ندارد
علیرضا بیرانوند که مشکل پزشکی از ناحیه دستگاه گوارش داشت، با توجه به 

اقدام های پزشکی صورت گرفته و یک عمل سرپایی، مشکلی برای بازی ندارد. 
او دیروز در تمرینات شرکت کرد و برای بازی آماده خواهد بود. در حال حاضر 

برنامه ای برای جراحی او وجود ندارد.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

منچستر نبرد اما سولشر رکورد زد
دیدار منچستریونایتد و لیورپول اگر چه با تساوی بدون گل به پایان رسید، اما با 

این وجود اوله گونار سولسشر سرمربی جوان یونایتد توانست رکورد جدیدی را به نام 
خودش ثبت کند. سولسشر در ماه دسامبر به عنوان سرمربی موقت یونایتد انتخاب 

شد. از آن زمان تاکنون هنوز طعم باخت در لیگ برتر را نچشیده اند.

درخشش میلان با ستاره گلزن خود
میلان با درخشش ستاره جوان خود کریستوف پیانتک در هفته های اخیر روی نوار 

پیروزی های متوالی گام برمی دارد و در صورت ادامه این روند در هفته های پیش رو، آنها 
می توانند بعد از چند فصل دوری دوباره در لیگ قهرمانان فصل بعد به میدان بروند. 

در حال مهاجم میلان با ۱۸ گل در رتبه دوم بهترین گلزنان سری آ قرار دارد.

طلسم »گادوین منشا« در استقلال هم شکسته نشد
مهاجم نیجریه ای فوتبال ایران که باوجود بازی های خوبش در پرسپولیس، نیم 

فصل اول تنها یکبار موفق به گلزنی شد، در استقلال هم همان رویه را در پیش 
گرفته است.این بازیکن چهارمین تجربه حضورش در استقلال را هم در حالی 

پشت سر گذاشت که همچنان گل نمی زند.

مدبر جایگزین درویش شد
رضا درویش مدیرعامل باشگاه سایپا چند روز پیش در اعتراض به مشکلات مالی 

باشگاه از سمت خود استعفا کرد و حتی علی دایی در نشست خبری پیش از بازی 
سایپا با تراکتورسازی، این خبر را تایید کرد.هیات مدیره باشگاه هم با قبول استعفای 

درویش، مصطفی مدبر را به عنوان سرپرست باشگاه سایپا انتخاب کرد.

بازگشست ستاره جوان استقلال
محسن کریمی که به عنوان اولین بازیکن تعویضی آبی پوشان در دقیقه 7۰ جای 

گلزن این تیم فرشید اسماعیلی را گرفت، سی امین بازیکنی بود که در این فصل برای 
آبی پوشان به میدان رفت. کریمی این شانس را داشت در دقیقه ۸9 بازی، از روی 

نقطه پنالتی گلزنی کند که رشید مظاهری این فرصت را از او و تیمش گرفت.

 منصور برزگر از جمله چهره های شاخص 
کشتی است که علی رغم کناره گیری از امور 
فنی و اجرایی کشتی همچنان به عنوان یکی 
از تاثیر گذارترین  عوامل این ورزش شناخته 
قهرمان  و  پیشین  این سرمربی  می شود. 
این  اوضاع  از  اما  المپیک  و  جهان  اسبق 
روزهای کشتی رضایت ندارد.  دلایل روشنی 
از  دارد  نارضایتی  خود  مخالفت  برای  هم 
جمله اینکه معتقد است در حالی که  کشتی 
اما  کند  می  سپری  را  های حساسی  روز 
روشن نیست چرا در چنین شرایط حساس  

مسئولین به فکر ورزش اول نیستند؟
 تعلل در تعیین تکلیف کشتی باعث ناکامی 
المپیک  از جمله  آینده  در مسابقات مهم 
خواهد شد. کاری که باید هرچه زودتر انجام 

گیرد را آنقدر طولانی می کنند تا حاشیه 
ایجاد شود. همه جای دنیا تلاش می کنند از 
این المپیک تا المپیک بعدی برنامه ۴ ساله 
ترسیم کنند آن وقت ما در فاصله کمتر از 
2 سال تا المپیک هنوز فرصت سوزی می 
کنیم تا ببینم چه پیش خواهد آمد. یعنی 
دانند  با وجودی که می  مسئولین ورزش 
هرگونه تاخیر و تعلل به ضرر کشتی است باز 

هم دست روی دست گذاشته اند.
افزود:   کشتی  ملی  تیم  پیشین  سرمربی 
المپیک و  اسمش هست که کمیته ملی 
از این  اما  هیچ کدام  وزارت ورزش داریم 
مراکز عریض و طویل برنامه درست و اصولی 
برای موفقیت در المپیک ندارند. خود آقایان 
بهتر از هر کسی می دانند تنها چند رشته 
ورزشی ما امکان کسب موفقیت در المپیک 
دارند با این وجود تلاش نمی کنند همین 
شما  کنند.  تقویت  را  معدود  رشته  چند 
ببینید در یک دوره ۴ ساله چند نفر مسئول 
ورزش جا به جا می شوند و امور از هم می 
نگیریم می گویند  نتیجه  اگر  بعدا  پاشد؟ 
کار نفر قبلی است و اگر نتیجه بگیریم به 

خودشان منتسب می کنند.

اغلب رشته ها بلاتکلیف اند
 الان تنها کشتی نیست که بلاتکلیف مانده، 
فدراسیون های دیگر هم نمی دانند چه باید 
بکنند آن وقت مسئولین ورزش چند ماه 
مانده به المپیک تازه یادشان می افتد که 

چقدر از برنامه عقب هستند.
برزگر این نکته را هم یاد آور شد که ما هرچه 
حرف زدیم و گفتیم  بی فایده بود و آقایان 
کار خودشان را کردند. ظاهرا ورزش خیلی 
مورد توجه نیست اگر بود باید آن را از بدنه 
دولت جدا می کردند و بودجه اش را می 
دادند تا با تغییر دولت، وزیر یا رییس ورزش 
تغییر نکند. وزیر یا رییس کمیته المپیک 
باید ۴ سال مسئولیت بگیرد و با تغییر دولت 
هم تغییر نکند تا در نهایت نتیجه عملکر 

خود را برای مردم تشریح کند. 
رابطه  در  المپیک  و  جهان  اسبق  قهرمان 
انتخابات کشتی خاطر  بالقوه  نامزدهای  با 
نشان کرد: همه آقایانی که قرار است وارد 
گود شوند از چهره های خوب هستند که به 
راحتی می توانند داخل گود یعنی فدراسیون 
را اداره کنند، اما مهمتر از آن بیرون گود 

ارتباط پیدا  است که به بودجه و امکانات 
ریاست  های  نامزد  از  کدام  هر  کند.  می 
هم  را  گود  بیرون  بتوانند  که  فدراسیون 
داشته باشند موفق خواهند شد. امروزه اداره 
کردن فدراسیون کشتی با وجود مشکلات 
اقتصادی کشور کار هر کسی نیست. این 
حرف هایی که من می زنم به خاطر آن 
نیست که شخصا چشمداشتی به فدراسیون 
داشته باشم چون همانطور که قبلا اعلام 

کرده ام تحت هیچ شرایطی به فدراسیون 
باز نخواهم گشت بلکه به عنوان کسی که 
به کشتی مدیون است اگر مشورت بخواهند 

راهنمایی می کنم، همین.
به یقین آنچه استخوان خرد کرده ای چون 
منصور برزگر بر زبان آورده حقیقت محض 
است اما باعث بسی تاسف است که دست 
اندرکاران ورزش توجهی به خواست و نظر 

بزرگان ورزش ندارند.

منصور برزگر:

دستگاه ورزش کشتی را
به حال خود رها کرده 

محمدرضا کاظمی
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باقی  چیزی  آسیا  قهرمانان  لیگ  آغاز  تا 
سه  ایران  فوتبال  فصل،  این  در  نمانده. 
پرسپولیس،  داشت.  خواهد  نماینده 
استقلال و ذوب آهن تیم هایی هستند که با 
شروع این مسابقات با یک برنامه فوق العاده 

فشرده روبه رو می شوند. 
به گزارش »دنیای هوادار«، برانکو، سعید 
آذری و وینفرد شفر به برنامه پیش روی 
و  بوده اند  معترض  به شدت  تیم هایشان 
خواهان تغییر آن هستند اما آیا این برنامه 
فشرده فقط متوجه تیم های ایرانی است یا 
بقیه هم گروهی ها هم چنین مشکلی دارند؟ 
برای پاسخ به این سوال بهتر است گزارش 

زیر را بخوانید.

لیگ ستارگان قطر
این لیگ دوازده تیمی هم اکنون ۱7 هفته 
خود را پشت سر گذاشته و تنها پنج هفته 
تا پایان مسابقات باقی مانده است. مسابقات 
لیگ ستارگان روز جمعه 2۳ فروردین به 
اتمام می رسد اما مسابقات کاپ این کشور 
همچنان ادامه خواهد داشت. تیم های السد 
و الدحیل با پرسپولیس و استقلال هم گروه 
اسفندماه  در  تیم ها  این  هستند. هر دوی 
پنج بازی را به انجام می رسانند و برنامه شان 
پایتخت  سرخابی های  فشردگی  به  تقریبا 

است. این تیم قطری پنج روز پیش از بازی 
در  عربستان  الاهلی  با  باید  پرسپولیس  با 
لیگ قهرمانان دیدار کند و چهار روز پس 
از دیدار با سرخ پوشان تهرانی باید رو در روی 
السیلیه قرار بگیرد. الدحیل قبل از اولین بازی 
خود در لیگ قهرمانان آسیا مقابل استقلال 
پنج روز می تواند استراحت کند. آبی پوشان 
به  استراحت  با پنج روز  تهرانی هم دقیقا 

مصاف عنابی پوشان قطری می روند.

لیگ حرفه ای عربستان
 2۱ هم اکنون  عربستان  ۱۶تیمی  لیگ 
هفته را پشت سر گذاشته و 9دیدار تا پایان 
با  الهلال  مانده است.  باقی  این مسابقات 
استقلال در یک گروه قرار دارد؛ النصر با 
ذوب آهن در یک گروه است و الاهلی نیز 
لیگ  این  می رود.  پرسپولیس  مصاف  به 
آسیا هم کارش  در خلال جام ملت های 
متوقف نشد تا به نوعی فشردگی بیشتری 
نسبت به لیگ های دیگر کشورهای آسیایی 
ازجمله ایران داشته باشد. الهلال پنج روز 
پیش از تقابل با استقلال در لیگ کشورش 
به میدان می رود. دقیقا آبی پوشان تهرانی 
مقابل  مسابقه  این  از  پیش  روز  پنج  هم 
سایپا باید پیکار کنند. درمقابل پرسپولیس 
نسبت به حریف خود الاهلی یک برتری 

عربستانی  تیم  چراکه  دارد،  روزه  یک 
چهار روز پیش از دیدار با پرسپولیس به 
میدان می رود و تیم برانکو پنج روز فرصت 
خواهد داشت. ذوب آهن هم با اینکه چهار 
روز پیش از بازی با الاهلی عربستان باید 
باشد  خوشحال  می تواند  برود،  میدان  به 
که حریفش فقط 72 ساعت فرصت برای 
کشورش  لیگ  در  بازی  از  بعد  ریکاوری 
در  همچنین  النصری ها  است.  داشته 
اسفندماه باید یک بازی با الوصل امارات در 
جام قهرمانی مخصوص به تیم های عربی 
داشته باشند. همان طور که مشخص است 
تیم های عربستانی حاضر در لیگ قهرمانان 
برنامه  با  ایرانی  تیم  سه  مانند  هم  آسیا 
بسیار فشرده ای روبه رو هستند و احتمالا 
از اردیبهشت ماه کمی رقابت های این لیگ 

سبک تر می شود.

لیگ عراق
تیم الزورای عراق در گروه اول با ذوب آهن 
از  این تیم پیش  در یک گروه قرار دارد. 
یک  ذوب آهن  مقابل  دیدار  نخستین 
دارد،  استراحت  و  ریکاوری  فرصت  هفته 
منصوریان  علیرضا  شاگردان  که  درحالی 
قبل از جدال با نماینده عراق دو روز کمتر 
تیم  این  البته  داشت.  خواهند  استراحت 

عراقی پس از آن با برنامه فشرده ای روبه رو 
می شود و در یک هفته سه بازی را انجام 

می دهد که در نوع خود عجیب است.

لیگ امارات
و  استقلال  با  الوصل  و  العین  تیم  دو 
امارات  لیگ  هستند.  هم گروه  ذوب آهن 
تا  با ۱۴ تیم برگزار می شود و ۱۰ هفته 
پایان این مسابقه وقت باقی است و تقریبا 
کشور  این  در  ایران  با  مشابه  شرایطی 
امارات  نماینده  دو  البته  است.  موجود 
فرصت  ایرانی  تیم  دو  با  دیدار  از  پیش 
داشت.  خواهند  استراحت  برای  بیشتری 
العین بعد از اولین بازی در لیگ قهرمانان 
آسیا مقابل الهلال، یک هفته وقت دارد تا 
مهیای جدال با استقلال شود. این درحالی 
است که تیم وینفرد شفر چهار روز پیش 
از بازی با سفید-بنفش ها باید دربرابر نفت 
پیکار  آزادی  ورزشگاه  در  مسجدسلیمان 
کند. این وضعیت برای الوصل هم صدق 
می کند اما نکته امیدوار کننده این است که 
ذوب آهن پیش از دیدار 2۱ فروردین مقابل 

الوصل، یک هفته فرصت تجدید قوا دارد.

لیگ  ازبکستان
لیگ  رقابت های  در  ازبکستان  پاختاکور 

قهرمانان آسیا با پرسپولیس در یک گروه 
قرار دارد. هنوز فصل جدید رقابت های لیگ 
ازبکستان آغاز نشده است. مسابقات لیگ 
این کشور در طول یک سال میلادی به 
انجام می رسد و معمولا به نمایندگان این 
کشور پیش از بازی های آسیایی فرجه لازم 

را می دهند.

اعتراض وارد نیست!
همان طور که به صورت مصداقی لیگ های 
رقبای ذوب آهن، پرسپولیس و استقلال 
برنامه ای  با  هم  آنها  کردیم؛  بررسی  را 
با  بعضا  و  هستند  روبه رو  مشابه  تقریبا 
استراحت های کمتر و در بازه های زمانی 
کوتاه تر مسابقاتی را به انجام می رسانند. 
باید توجه داشت که لیگ عربستان در 
در  آسیا  ملت های  جام  مسابقات  خلال 
جریان بود و تیم ها بدون ملی پوشان خود 
به میدان می رفتند. قطری ها هم بعد از 
اتمام لیگ شان باید برای حضور در کوپا 
آمریکا آماده شوند و برنامه سنگینی را 
پشت سر گذاشته اند. به این ترتیب باید 
این حد  تا  نباید  ایران  نمایندگان  گفت 
باشند،  معترض  مسابقات  فشردگی  به 
چراکه این مشکل فقط مختص به لیگ 

ایران نیست.

مدیر تیم فوتبال امید ایران با بیان اینکه تعطیلی دو 
هفته ای لیگ بهترین راه برای کمک به این تیم است، 
گفت: اگر باشگاه ها به ما بازیکن ندهند، نفراتشان محروم 

خواهند شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، تیم فوتبال امید ایران که 
خود را برای مسابقات مقدماتی قهرمانی آسیا آماده می 
کند، یک اردوی دو هفته ای را پیش رو دارد و پس از 
آن در فروردین 9۸ مقابل حریفانش به میدان می رود.

مهمترین دغدغه کادر فنی تیم امید برپایی این اردو با 
حضور تمام بازیکنان است بخصوص اینکه اردوی قبلی 

امید به خاطر عدم تعامل باشگاه ها لغو شد.
حمید استیلی مدیر تیم امید اظهار امیدواری کرد که 
باشگاه ها برای اردوی پیش رو با تیم امید همکاری 
کنند. وی گفت: حتی به بازیکنانی مثل رضا شکاری 
و یونس دلفی که در تیم های اروپایی هستند، گفتم با 
باشگاه هایشان صحبت کنند تا بتوانیم آنها را در اختیار 

داشته باشیم.
مدیر تیم امید ادامه داد: بعضی از مربیان و باشگاه ها 
وقتی بحث منافع ملی می شود کمک نمی کنند و 

می گویند تیم خودمان مهمتر است.

استیلی با بیان اینکه ۸۰ تا 9۰ درصد برنامه های آماده 
سازی تیم امید انجام شده است، تصریح کرد: زلاتکو 
کرانچار سرمربی تیم امید نسبت به کارلوس کی روش 
تعامل و ارتباط را با باشگاه ها دارد. چند وقت پیش 
وینفرد شفر سرمربی استقلال با کرانچار و علی دایی با 
سهراب بختیاری زاده صحبت کرد. این تعامل نسبت به 

تیم بزرگسالان بیشتر است.
وی تصریح کرد: چون فعلا بازی های ملی نداریم، آقای 
تاج هم عنوان کرده اولویت تیم امید است. اگر باشگاه 
ها بازیکن ندهند، باید لیگ را حداقل دو هفته تعطیل و 

لیگ را در اردیبهشت یا خرداد برگزار کنند.
مدیر تیم امید تصریح کرد: هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال مصوب کرده است اگر باشگاه ها به تیم امید 
بازیکن ندهند، آن بازیکن محروم شود. نساجی تنها 
باشگاهی بود که بازیکن نداد و نفراتش محروم شدند. 

این وسط بازیکن متضرر می شود ولی تنها اهرم ما 
همین محرومیت است. به مسئولان کمیته انضباطی 
هم گفتیم نمی خواهیم بازیکن محروم شود ولی چاره 

ای نیست.
استیلی در خصوص اینکه باشگاه استقلال به تیم امید 
بازیکن نداده بود و در صورت تکرار آیا بازیکنانش محروم 
می شوند؟ گفت: اگر لیگ تعطیل شود که هیچ. اگر هم 
نشود و باشگاه ها تعامل نکنند، بازیکن محروم می شود 
و چاره ای نداریم. استقلال هم با ما همکاری کرد و فقط 

در اردوی آخر به ما بازیکن نداد.
وی افزود: ارتباط خوبی با مدیرعامل استقلال داشته ایم. 
آنها فقط در همان اردوی آخر تعامل لازم را نداشتند. 
نه فقط استقلال بلکه بقیه باشگاه ها هم همینطور بود. 
سایپا هم چون بازی آسیایی داشت، اصلا بازیکنانشان را 
دعوت نکردیم. حتی با علیرضا منصوریان سرمربی ذوب 

آهن صحبت کردیم و گفت از دروازه بانم استفاده نمی 
کنم و برای همین او را به تیم امید دعوت کردیم.

استیلی اظهار کرد: استقلال از اللهیار صیادمنش و امید 
نورافکن استفاده می کند که بازیکنان ثابت و تاثیرگذار 
هم هستند. در پدیده، استقلال خوزستان و صنعت نفت 

هم بازیکنان امید دارند فیکس بازی می کنند.
وی یادآور شد: اگر می توانند بازیکنان را در اختیار تیم 
امید بگذارند ولی بهترین راه این است که لیگ تعطیل 
شود. هیچ مسابقه ملی هم که نداریم. ان شاءالله سازمان 

لیگ هم تعامل کند.
مدیر تیم امید یادآور شد: کرانچار اخلاقش خوب است 
ولی اینبار با ناراحتی گفت که باید تمام بازیکنان را در 

اختیار داشته باشم!
استیلی در خصوص احتمال برگزاری بازی های تیم 
امید در ورزشگاه آزادی، گفت: از قبل زمین شهر قدس 
و استادیوم پاس برای میزبانی ایران انتخاب شده بود. 
زمین شهر قدس شرایط خوبی ندارد. زمین پاس هم زیر 
کشت است. باید از تمام پتانسیل ها استفاده کنیم. بنده 
پیشنهاد بازی در ورزشگاه آزادی را دادم چون شرایط 

خیلی خوبی دارد.

درخواست حمید استیلی از فدراسیون فوتبال

 لیگ را دو هفته تعطیل کنید

خرده گیری نمایندگان ایران در آسیا به برنامه پرفشار لیگ برتر؛

اعتراض وارد نیست!


